
 
 

Z A P I S N I K 
sa 40. sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i 

prostorno planiranje, održane 19. februara 2015. godine 
 

Sjednica je počela u 10.10 časova.  
 Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 
 Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: dr Filip Vuković, Branko Čavor, dr Strahinja Bulajić, dr 
Ljiljana Đurašković, prof. dr Jelisava Kalezić, Goran Tuponja, Almer Kalač i Šefkija Murić. 

Sjednici nijesu prisustvovali poslanici: Slobodan Krušo Radović, Mićo Orlandić, Veljko 
Vasiljević i Obrad Gojković. 

Sjednici su, u svojstvu predstavnika predlagača, prisustvovali: mr Ivana Vojinović, pomoćnica 
ministra održivog razvoja i turizma;  Mladen Lučić, direktor Lučke uprave Crne Gore i Vladan Radonjić, 
direktor Uprave pomorske sigurnosti Crne Gore. 

Rad sjednice nijesu pratili predstavnici medija.  
Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, za sjednicu  je utvrđen  

sljedeći: 
 

DNEVNI  RED 

– usvajanje zapisnika sa 35, 36, 37, 38. i 39. sjednice – 

1. Predlog zakona o izmjeni Zakona o integrisanom sprječavanju i kontroli zagađivanja životne sredine; 
2. Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o jahtama; 
3. Izvještaj o radu Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje za 2014. godinu; 
4. Utvrđivanje Plana rada Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno  planiranje za 2015. 

godinu. 
 

***** 
Zapisnici sa 35, 36, 37, 38. i 39. sjednice Odbora usvojeni su bez primjedbi. 

 
1. Prva tačka - Predlog zakona o izmjeni Zakona o integrisanom sprječavanju i kontroli 

zagađivanja životne sredine 

Obrazlažući razloge za donošenje zakona o izmjeni Zakona o integrisanom sprječavanju i kontroli 
zagađivanja životne sredine, pomoćnica ministra održivog razvoja i turizma Ivana Vojinović podsjetila je 
da se Zakonom uređuju  uslovi i postupak izdavanja integrisane dozvole za postrojenja i aktivnosti koje 
mogu imati negativne uticaje na zdravlje ljudi, životnu sredinu ili materijalna dobra, vrste aktivnosti i 
postrojenja, nadzor i druga pitanja od značaja za sprječavanje i kontrolu zagađivanja životne sredine. 
Istakla je da je Vlada donijela Program usklađivanja pojedinih privrednih grana sa Zakonom. Programom 
se propisuju rokovi usklađivanja pojedinih privrednih grana sa odredbama ovog Zakona za postojeća 
postrojenja ili aktivnosti za koje se izdaje integrisana dozvola. Od deset postrojenja utvrđenih Programom, 
tri su uspješno uskladila rad i dobila rješenja o izdavanju integrisane dozvole od nadležne institucije. 

Naglasila je da je, u cilju poboljšanja važećih rješenja koja su se, kroz implementaciju, pokazala 
nedovoljno praktičnim ili neprimjenjivim, predložena izmjena u članu 31 Zakona o integrisanom 
sprječavanju i kontroli zagađivanja životne sredine, tako da umjesto 1. januara 2015. godine, rok za 
pribavljanje integrisane dozvole bude 1. januar 2020. godine. Primjera radi, postrojenje “Željezara Nikšić" 
nije predalo zahtjev za izdavanje integrisane dozvole nadležnom organu. Rok za podnošenje zahtjeva je po 
Programu bio jul 2012. godine. Postrojenja KAP i Termoelektrana "Pljevlja" su predala zahtjev u roku 
predviđenom Programom, ali su zahtjevi vraćeni zbog nepotpune dokumentacije. Predviđa se da će u 



 
 

skladu sa izmjenom Zakona biti izmijenjen Program u pogledu spiska postrojenja i vremenskog roka za 
pribavljanje integrisanih dozvola. 

Predsjednik Odbora Predrag Sekulić primijetio je da je rok koji je predložen dug i pitao da li se može 
skratiti, kao i da li postoji podatak koliko privrednih subjekata može ispuniti obaveze i prije 2020. godine.  

Poslanica prof. dr Jelisava Kalezić je pitala da li postoje procjene potrebnih sredstava za 
prilagođavanje tehnologija u skladu sa standardima za svaki privredni subjekt ponaosob, kao i 
kumulativna procjena za sva postrojenja. Interesovalo ju je i da li se, osim zaštite životne sredine, što je i 
smisao Zakona, ostvaruju još neke dobrobiti, kao što je otvaranje radnih mjesta i sl. 

Odgovarajući na postavljena pitanja, Ivana Vojinović je istakla da ovako dug rok koji je predložen ne 
isključuje pravo privrednog subjekta da se zahtjevom za dobijanje integrisane dozvole za postrojenja i 
aktivnosti, obrate nadležnom organu i ranije, tj. i prije 2020. godine, iako ne postoji aproksimacija 
troškova ni po jednom kriterijumu.  

Poslanik Goran Tuponja primijetio je da za period postojanja ovog Zakona nije sproveden nijedan 
postupak protiv subjekata zbog povrede Zakona, niti je prekršajno kažnjen subjekt koji posluje bez 
integrisane dozvole za postrojenja i aktivnosti. Pitao je u čemu se sastoje garancije da će se do 2020. 
godine Zakon poštovati i koje su posledice nepoštovanja Zakona. 

Poslanik dr Filip Vuković je primijetio da se ne može znati koje će se tehnologije i kako koristiti, a 
njihovim korišćenjem, na bilo koji način, ne mogu se spriječiti ili otkloniti posledice po životnu sredinu. 

Ivana Vojinović je iznijela mišljenje da je Zakon opravdao svoje postojanje jer se vodi računa da 
nijedan privredni subjekat ne može da obavlja svoju djelatnost bez pribavljene integrisane dozvole za rad. 
Uz to Zakon poznaje i veoma rigorozne novčane kazne za prekršaje koje su, u okviru kaznenih odredaba, 
taksativno nabrojane. 

Odbor je nakon izjašnjavanja, sa pet glasova »za« i četiri glasa »uzdržan«, odlučio da predloži 
Skupštini da usvoji Predlog zakona o izmjeni Zakona o integrisanom sprječavanju i kontroli zagađivanja 
životne sredine. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik dr Filip Vuković. 

2. Druga tačka - Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o jahtama 

Direktor Lučke uprave Crne Gore Mladen Lučić obrazložio je razloge za donošenje predloženog 
zakona. Naglasio je da je osnovni princip na bazi kojeg su definisane odredbe Predloga Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o jahtama  uspostavljanje korisnički usmjerenog pravnog okvira za razvoj 
nautičkog turizma u Crnoj Gori koji će, sa stanovišta povoljnosti, biti konkurentniji od nautičkog turizma 
zemalja u regionu i zemalja Mediterana. 

Poslanica dr Ljiljana Đurašković zatražila je potvrdu da se naknada za upis jahte u Registar plaća po 
dužnom metru, pri čemu je naknada različitog iznosa u zavisnosti od pogona (motorni pogon i višetrupna 
jahta ili jahta čiji je pogon na jedra). Interesovala se i da li se naknade odnose na ribarske brodice.  

U odgovoru je Vladan Radonjić, direktor  Uprave pomorske sigurnosti Crne Gore, potvrdio da se 
naknada za jahte plaća po dužnom metru u zavisnosti od pogona, što je bolje rešenje od postojećeg po 
kome se ista naknada plaća za jahtu od 7 i za jahtu od 12 metara. Što se tiče ribarskih brodova za ulov 
ribe, za njih se naknade plaćaju po odluci Vlade, shodno Zakonu o sigurnosti pomorske  plovidbe. 

Poslanik Goran Tuponja postavio je pitanje u vezi sa konkurentnošću cijena za nautičare. Interesovalo 
ga je da li je moguće kupiti vinjetu za vrijeme kraće od 7 dana, s obzirom da Predlog zakona, u članu 1 
predviđa samo podjelu vinjeta na one za ličnu upotrebu i vinjete za privrednu djelatnost.   

Odgovarajući na postavljena pitanja, Vladan Radonjić je saopštio da se naknada za korišćenje plovnih 
puteva plaća za period do 7 dana, 1 mjesec, 3 mjeseca, 6 mjeseci i godinu dana, što Crnu Goru čini 
konkurentijom od susjeda, a da prema važećem Zakonu vinjetu ne mora imati  strana jahta ostavljena na 
čuvanje, na  popravci u luci ili na drugom odobrenom mjestu. 

Poslanik dr Filip Vuković je pitao da li postoje realne procjene o ekonomskim efektima koje treba da 
proizvede primjena zakona.  



 
 

Poslanik dr Strahinja Bulajić sugerisao je da se u Zakon unese klauzula koja bi obavezivala nadležno 
tijelo da u periodu koji je relevantan prati ekonomske efekte primjene zakona.  

Mladen Lučić je izrazio uvjerenje da pomorska i turistička privreda Crne Gore treba i može da bude 
konkurentna na tržištu, a da je svaka procjena efekata propisa sada nezahvalna. 

Odbor je nakon izjašnjavanja, sa šest glasova »za« i dva glasa »uzdržan«, odlučio da predloži 
Skupštini da usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o jahtama. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik dr Strahinja Bulajić. 

3. Treća tačka dnevnog reda - Izvještaj o radu Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i 
prostorno planiranje za 2014. godinu 
 

      Izvještaj o radu Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje za 2014. godinu 
usvojen je jednoglasno. 

 
4. Četvrta tačka dnevnog reda - Utvrđivanje Plana rada Odbora za turizam, poljoprivredu, 

ekologiju i prostorno planiranje za 2015.godinu 

          Komentarišući predložen Plan rada za 2015. godinu, poslanik Almer Kalač primijetio je da se  u 
okviru zakonodavne aktivnosti, pod tačkom 2, nalazi razmatranje Predloga zakona o legalizaciji 
neformalnih objekata, koji se u skupštinskoj proceduri nalazi još od 2012. godine. Smatrajući da taj zakon 
treba donijeti što prije, ustvrdio je da će se ignorisanjem problema koji postoje, a koji se tretiraju ovim 
zakonom, problemi samo uvećavati.  
          Predsjednik Odbora Predrag Sekulić je objasnio da je Predlog tog zakona utvrdila Vlada ranijeg 
saziva, pa pošto je personalni sastav Ministarstva održivog razvoja i turizma promijenjen, treba očekivati 
nov Predlog zakona o legalizaciji neformalnih objekata, nakon čega će ga Odbor razmotriti.   
        Plan rada Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje za 2015. godinu usvojen 
je jednoglasno. 

 
 Sjednica je završena u 10.50 časova. 

 
 

SEKRETAR ODBORA                                                                                       PREDSJEDNIK ODBORA  
 
Radana Damjanović                                                                                                       Predrag Sekulić 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

40. sjednica Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje 
 

Rezultati glasanja o predlozima akata 
 

Naziv akta „ZA“  „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 
 

Predlog zakona o 
izmjeni Zakona o 

integrisanom 
sprječavanju i 

kontroli zagađivanja 
životne sredine 

 

 
Predrag Sekulić 
dr Filip Vuković 
 Branko Čavor  
Almer Kalač  

 Šefkija Murić 

  
dr Strahinja Bulajić  

dr Ljiljana Đurašković  
prof. dr Jelisava Kalezić  

Goran Tuponja 

 
 

Predlog  
zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o 

jahtama 
 

 
Predrag Sekulić 
dr Filip Vuković 
 Branko Čavor 

dr Ljiljana Đurašković  
Almer Kalač  

 Šefkija Murić 
 

  
 
 

dr Strahinja Bulajić  
Goran Tuponja 

 


